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Trafiknämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-03-07, § 16 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 7 mars 2019 kl. 16.00 – 16.25 
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justering Måndagen den 18 mars 2019 §§ 1-7, 9-14, 16-19, 21-24 

   

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 7 mars 2019, §§ 8, 15, 20 

  

 

Daniel Helldén Rikard Warlenius 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Daniel Helldén (MP), ordföranden  

Rikard Warlenius (V), vice ordföranden  

 

Ulla Hamilton (M)  

Jan Tigerström (M)  

Peter Backlund (L)  

Johan Fälldin (C)  

Mikael Valier (KD)  

Jan Valeskog (S)  

Inger Edvardsson (S)  

Åsa Odin Ekman (S)  

Maria Mustonen (V) §§ 1-22, 24 

Mads Lundgaard (SD) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Tomas Tetzell (M) för Eva Ekmehag (M) 

Joel Höglund (V) § 23 för Maria Mustonen (V) 

 
Ersättare:  

Bo Arkelsten (M)  

Bo Wilhelm Lindner (M)  

Maria Johansson (L)  

Ida Mohlander (S)  

Joel Höglund (V) §§ 1-22, 24  

Natalia Espinosa (V)  

Joakim Hedelin (SD)  

Malin Ericson (Fi)  

 
Tjänstemän: 

 T.f. förvaltningschefen Fredrik Alfredsson, Ted Ell, Ulrika Falk, Åse 

Geschwind, Philip Hall, Inga-Lill Hultin, Anne Kemmler, Mattias Lundberg 

och personalföreträdarna Luis Lopez och Magnus Sundin §§ 1-20 samt 

borgarrådssekreteraren Thomas Karlsson. 
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 § 16 
Vårbergstoppen - ny stadsdelspark, del av Grönare 
Stockholm. Genomförandebeslut 
Dnr T2017-00093 
 
Beslut 

Trafiknämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafiknämnden godkänner förslag till genomförande av 

stadsdelsparken Vårbergstoppen. Nämnden föreslår också att 

kommunfullmäktige godkänner förslaget till genomförande 

och att trafiknämnden medges rätt att genomföra projektet till 

en investeringsutgift om 60,0 mnkr. 

2 Trafiknämnden anmäler beslutet till exploateringsnämnden, 

kulturnämnden och Skärholmens stadsdelsnämnd. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 23 januari 2019. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Daniel Helldén (MP) finner att nämnden beslutar 

enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rikard Warlenius m.fl. (V) och Jan Valeskog 

m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Vi välkomnar förslagen till genomförandesbeslut för 

Vårbergstoppen och Hagdalen. Dessa satsningar ingår i 

Grönare Stockholm som vi drev igenom i den rödgrönrosa 

majoriteten. 

Grönare Stockholm är en del av en politik för ett Stockholm 

för alla, där vi inte bara satsar på innerstan utan även 

utvecklar grönområden och parker i ytterstaden. När vi på 

detta sätt ökar tillgången till rekreationsområden ökar vi även 

tryggheten, utvecklar det offentliga rummet och bidrar till en 

stad som håller ihop. Satsningarna inom Grönare Stockholm 

stärker även klimatanpassning, ekologiska värden och gröna 

kopplingar och samband. 
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För oss utgör investeringarna inom Grönare Stockholm även 

en del av en politisk helhet där vi stärker tillgången till 

grönområden och parker samtidigt som vi höjer ambitionen 

för bostadsbyggandet. Därmed visar vi att det både går att 

möta behovet av fler bostäder och att utveckla attraktiviteten 

och livskvaliteten i vår stad. 

Vi hoppas att den nya majoriteten bygger vidare på detta och 

bedriver en politik för en jämlik stadsmiljö. Vi ser med oro på 

det innerstadsfokus som präglar Stockholms stads budget för 

2019 och den nya majoritetens satsningar. 

 
Ersättaryttrande 

Malin Ericson (Fi) lämnar ersättaryttrande enligt följande: 

 

Feministiskt initiativ anser att den nya stadsdelsparken på 

Vårbergstoppen är ett mycket bra och väl genomarbetat 

projekt, och av särskild betydelse då platsen ligger i förorten 

och alltså bryter det fokus på innerstaden som funnits i 

Grönare Stockholm. 

 

Den jämställdhetsanalys som trafikkontoret redovisar är dock 

mycket tunn och väcker frågor särskilt om vad som ligger till 

grund för den positiva slutsatsen att ”tillgängligheten … ökar 

för samtliga grupper i samhället”. Vi noterar att inget 

specifikt nämns om kvinnor/män, flickor/pojkar, vars lika 

rättigheter, skyldigheter och möjligheter termen jämställdhet 

traditionellt används för att beskriva. 

 

Jämställdhetsanalyser i tjänsteutlåtanden infördes under den 

förra mandatperioden, med avsikten att lyfta på hur åtgärder 

kan beröra kvinnor och män, flickor och pojkar på olika sätt, 

och för att redovisa hur kontoret har arbetat med den frågan i 

ett enskilt ärende. Att tydliggöra hur resurserna fördelas är en 

nödvändig del för att Stockholm ska vara en jämställd och 

jämlik stad. 

 

Som det konstateras i ärendet har ett dialogarbete gjorts, med 

invånare, förskolor och föreningar, vilket innebär att det bör 

finnas underlag för att redovisa andelen kvinnor respektive 

män, flickor respektive pojkar bland deltagarna i dialogerna, 

hur de olika gruppernas behov och önskemål för parkens 

utformning eventuellt skiljer sig, och hur kontoret bedömer att 

parken kommer att nyttjas av kvinnor och män, flickor och 

pojkar. Den redovisningen saknas helt här, och återfinns inte 

heller som en bilaga. 

 

Lekparken är en viktig del av stadsdelsparken. Forskning 
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visar att till och med sju års ålder använder barn offentliga 

anläggningar som lekplatser lika mycket, men efter det händer 

något. Från åttaårsåldern står 80 procent av pojkar för 

användning av offentliga platser, och flickor känner sig även 

betydligt mer osäkra där. I en jämställdhetsanalys för ett 

lekparksprojekt bör det därför finnas en redovisning för hur 

det är tänkt kring lekparkens delar när det gäller flickor och 

pojkars lek. 

 

Jämställdhetsanalysen är dessutom sammanlagd med 

barnkonsekvensanalysen. I och med att projektet innefattar en 

stor lekpark kan det finnas goda skäl till detta, men just med 

tanke på lekparken hade det varit lämpligt att göra en 

betydligt mer omfattande barnkonsekvensanalys. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Åse Geschwind 

 


